
                                                             Protokół 47/VII/2018
                                               posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania 
                                                    z dnia 23 października 2018 roku

  W posiedzeniu, które odbyło się w Ratuszu (sala nr 2), uczestniczyli  członkowie Komisji
zgodnie  z  załączoną  listą  obecności  (zał.  nr  1  i  2) stanowiąc  quorum  niezbędne
do  opiniowania  spraw  objętych  porządkiem  posiedzenia.  Nieobecna  była  radna  Anna
Jaśkowska.  Ponadto  w  posiedzeniu  uczestniczyły  osoby  zaproszone  do  omówienia
poszczególnych  punktów  przewidzianych  w  porządku  posiedzenia  Komisji  –  lista  osób
zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
Posiedzenie  odbywało  się  w  godzinach  od  15:30  do  17:00,  któremu  przewodniczyła
Jadwiga Mach – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania
   Na  początku  posiedzenia  Przewodnicząca  powitała  członków  komisji  oraz  osoby
uczestniczące w posiedzeniu i pogratulowała radnym wygranej w wyborach samorządowych.
Przewodnicząca  przedstawiła  porządek  obrad  komisji  oraz  poinformowała  o  dodatkowym
projekcie  uchwały  grupy  radnych  członków Komisji  Statutowej  w  sprawie  zmiany  Statutu
Miasta  Lublin (druk nr  1599-1).  Za poszerzeniem porządku obrad komisji  w głosowaniu:
6  głosów  „za”,  3  „przeciw”,1  „wstrzymujący  się”  komisja  przyjęła  dodatkowy  punkt
i  ustanowiła go jako nr 10 porządku posiedzenia. Przewodnicząca poinformowała również
członków komisji o autopoprawce do pkt. 9  w sprawie wyrażenia zgody trwałym zarządcom
na oddanie  w najem lub użyczenie części  nieruchomości  stanowiących własność Gminy
Lublin (druk nr 1592-2),  w głosowaniu 6 „za”,  0 „przeciw”,  4 „wstrzymujące się”,  komisja
przyjęła autopoprawkę do porządku posiedzenia.
Komisja  nie  wniosła  uwag  do  tak  przedstawionego  porządku  obrad,  wobec  czego
Przewodnicząca przystąpiła  do jego realizacji.
Porządek posiedzenia:
1.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2018  rok
(druk nr 1567-1).
2.Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  nr  975/XXXVIII/2017  Rady  Miasta  Lublin
z  dnia  21  grudnia  2017  roku  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej
(druk nr 1568-1).
3.Sprawozdanie  z  realizacji  działań  w  ramach  Programu  Wspierania  Rodziny
i  Rozwoju  Systemu  Pieczy  Zastępczej  na  terenie  Miasta  Lublin  w  2017  roku
(druk nr 1565-1).
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Lublin za rok 2017/2018 (druk nr
1595-1).
5. Projekt uchwały uchylający uchwałę w sprawie zatwierdzenia  do realizacji, zabezpieczenia
środków finansowych w budżecie Gminy Lublin na lata 2018-2020 na realizację projektu pt.
„Polskie wykształcenie, europejskie doświadczenie”  (druk nr 1558-1).
6.Projekt  uchwały  uchylający  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  oraz
zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  Gminy  Lublin  na  lata  2018-2020
na realizację projektu pt. „ W drodze do rozwoju” (druk nr 1559-1).
7.  Projekt uchwały wyrażenia zgody na współpracę partnerską w ramach realizacji projektu
pt. „Stany Zjednoczone Europy: Braterstwo, jedność, wolność” (druk nr 1560-1).
8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Lublin z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie na rok 2019  (druk nr 1591-1).
9.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody trwałym zarządcom na oddanie w najem lub
użyczenie części nieruchomości stanowiących własność Gminy Lublin (druk nr 1592-1).



10. Sprawy wniesione:
Realizacja porządku posiedzenia:
Ad.1.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2018  rok
(druk nr 1567-1).  Radny Zdzisław Drozd poprosił o wyjaśnienie na czym polega transakcja
zamiany nieruchomości położonej  przy ul. Fiałkowskiego,  ul. Szeligowskiego i ul. Północnej.
Na  pytanie  radnego  dyrektor   Wydziału  Gospodarowania  Mieniem –  Arkadiusz   Nahuluk
poinformował, iż zamiana dotyczy nieruchomości gruntowej, której właścicielem jest rodzina
Chrzanowskich,  nieruchomość  usytuowana  jest  w  okolicach   stacji  CPN Bp  aż  do  ulicy
Północnej, w wyniku tej transakcji dopłata wyniesie ok. miliona złotych z korzyścią dla gminy
Lublin.  Radny  Tomasz  Pitucha  zapytał  jaka  jest  przyczyna  zwiększenia  planowanych
wydatków w dziale oświata, na utrzymanie SP nr 23 z przeznaczeniem na wynagrodzenia i
pochodne od wynagrodzeń pracowników o kwotę 162.568,00 zł (rozdz.80101). Na pytanie
radnego  odpowiedzi  udzielił  Mariusz  Banach  –  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Lublin  Ds.
Oświaty i Wychowania. W związku z brakiem dodatkowych pytań Przewodnicząca poddała
powyższy projekt uchwały pod głosowanie. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały
– 5 głosów „za”, 0 „przeciw”,4 „wstrzymujące się”.
Ad.2.Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr 975/XXXVIII/2017 Rady Miasta Lublin z dnia 21
grudnia  2017  roku  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej (druk  nr  1568-1).  Radny
Zdzisław Drozd zapytał  jaka jest zmiana w tej  uchwale. Pani Mirosława Puton – dyrektor
Wydziału Budżetu i Księgowości wyjaśniła, iż zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
polegają  głównie  na:  dokonaniu  korekt  w  zakresie  zgodności  wartości  przyjętych
w Wieloletniej  Prognozie Finansowej i  budżecie miasta na 2018 rok, korekcie dochodów i
wydatków  budżetu  miasta  ze  środków  europejskich  w  latach  2018-2020  w  wyniku
wprowadzenia planowanego dofinansowania na realizację nowego projektów pn. „Kreacja i
Motywacja”,  pn. „Include Me” oraz pn. „Zaloguj się w naturę”. Korekty wydatków na obsługę
długu  w  latach  2019-2031  w  związku  z  uzyskaniem  niższego  oprocentowania  kuponu
odsetkowego  dla  wyemitowanych  obligacji  komunalnych,  aktualizacji  w  2018  roku
przychodów  z  tytułu  kredytów  i  pożyczek  zaciągniętych  w  związku  z  realizacją  zadań  z
udziałem środków europejskich, zmiany harmonogramu. Zmiany w przedłożonym projekcie
wynikają również, ze źródeł finansowania projektu pn. „E-rachunki, e-podatki, e-opłaty”oraz
zwiększenie łącznych nakładów finansowych oraz limitu wydatków roku 2018 na projekcie pn.
„LUBInclusiON”, z przeniesienia w roku 2018 w ramach projektu pn. „Żłobek bez barier”, ze
zwiększenia  łącznych  nakładów  finansowych  na  projekcie  pn.  „Nisko  emisyjna  sieć
komunikacji  zbiorowej  dla  północnej  części  LOF  wraz  z  budową  systemu  biletu
elektronicznego  komunikacji  aglomeracyjnej”,  ze  zmniejszenia  łącznych  nakładów
finansowych  na  projekcie  pn.„Bohaterów  Monte  Cassino  z  ul.  Wojciechowską  do  węzła
Sławin”,   ze zwiększenia łącznych nakładów finansowych i  limitu wydatków roku 2018 na
projekcie  pn.  „Poprawa  warunków  edukacji  ogólnej  w  Zespole  Szkół  Elektronicznych
im. A. i J. Vetterów w Lublinie, z rozszerzenia zakresu rzeczowego oraz zwiększenia łącznych
nakładów  finansowych  na  zadaniu  pn.  dokumentacja  przyszłościowa  (budowa  boisk  na
terenach  przy  LKJ).  W  związku  z  wyczerpującą  odpowiedzią  na  zapytanie  radnego
Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie. Komisja pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały – 5 głosów „za”, 0 „przeciw”, 4 „wstrzymujące się”.
Ad.3.Sprawozdanie z realizacji działań w ramach Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju
Systemu Pieczy Zastępczej na terenie Miasta Lublin w 2017 roku (druk nr 1565-1).
W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  zaproponowała  aby  zapisać  w  protokole,
iż  Komisja  zapoznała  się  ze  Sprawozdaniem  z  realizacji  działań  w  ramach  Programu
Wspierania Rodziny i Rozwoju Systemu Pieczy Zastępczej na terenie Miasta Lublin w 2017
roku .



Ad.4.Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Lublin za rok 2017/2018  (druk
nr  1595-1).  W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  zaproponowała  aby  zapisać
w protokole,   iż  Komisja  zapoznała  się  Informacją  o stanie  realizacji  zadań oświatowych
Gminy Lublin za rok 2017/2018 
Ad.5. Projekt  uchwały  uchylający  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia   do  realizacji,
zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  Gminy  Lublin  na  lata  2018-2020  na
realizację projektu pt. „Polskie wykształcenie, europejskie doświadczenie” (druk nr 1558-1).
Radny Tomasz Pitucha zapytał  jaki  jest  zasadniczy cel  tego projektu.  Zastępca dyrektora
Wydziału Projektów Nieinwestycyjnych - Monika Kłos wyjaśniła, iż sama istota projektu  ma
na  celu  podnoszenie  umiejętności  językowych  jak  również  staże  uczniów  o  kierunkach
hotelarskich w hotelach w innych miastach. Przewodniczący Wolnych Związków Zawodowych
„Solidarność - Oświata” –  pan Mirosław Górczyński poinformował, że w dniu 10 września br.,
w  Warszawie  odbył  się  Kongres  Rozwoju  Systemu  Edukacji  gdzie  pani  minister  Anna
Zalewska i pan dyrektor generalny FRSE dr Paweł Poszytek wyraźnie artykułowali dlaczego
tak  ważny  dla  nas  jest  kontakt  z  Erasmusem  jeżeli  chodzi  o  kształcenie  zawodowe.
W związku z brakiem dodatkowych pytań Przewodnicząca poddała powyższy projekt uchwały
pod głosowanie. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 10 głosów
„za”.
Ad.6.Projekt  uchwały  uchylający  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  oraz
zabezpieczenia  środków  finansowych  w  budżecie  Gminy  Lublin  na  lata  2018-2020  na
realizację projektu pt. „ W drodze do rozwoju” (druk nr 1559-1). W związku z brakiem pytań
do  tego  punktu  Przewodnicząca  podała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Komisja
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 9 głosów „za”.
Ad.7.  Projekt  uchwały  wyrażenia  zgody  na  współpracę  partnerską  w  ramach  realizacji
projektu pt. „Stany Zjednoczone Europy: Braterstwo, jedność, wolność” (druk nr 1560-1).  W
związku  z  brakiem  pytań  do  tego  punktu  Przewodnicząca  podała  projekt  uchwały  pod
głosowanie. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 głosów „za”, 3 „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.
Ad.8.  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  programu  współpracy  Gminy  Lublin  z
organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  ustawy  o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019 (druk  nr 1591-1).  W związku
z brakiem pytań do tego punktu Przewodnicząca podała projekt uchwały pod głosowanie.
Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  –  5  głosów  „za”,  0  „przeciw”,
3 „wstrzymujące się”
Ad.9.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody trwałym zarządcom na oddanie  w najem
lub użyczenie części nieruchomości stanowiących własność Gminy Lublin  (druk nr 1592-1)
wraz z  autopoprawką  (druk  nr  1592-2).   W  związku  z  brakiem  pytań  do  tego  punktu
Przewodnicząca  podała  projekt  uchwały  wraz  z  autopoprawką  pod  głosowanie.  Komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką – 5 głosów „za”, 0 „przeciw”,
3 „wstrzymujące się”
Ad.10. Projekt grupy radnych członków Komisji Statutowej w sprawie zmiany Statutu Miasta
Lublin (druk nr 1599-1).  Przewodnicząca poddała powyższy projekt uchwały pod dyskusje.
Radny Tomasz Pitucha zwrócił uwagę na punkt 5 dotyczący § 24 Statutu ust. 2 pkt 3 o treści
„3)  stanowiska zawierające oświadczenie  w określonej  sprawie  albo  formalne niewiążące
wezwania  adresatów  zewnętrznych  do  określonego  postępowania”,  chodzi  o  wyraz
„niewiążące”, w opinii radnego to słowo powinno być wykreślone, natomiast radny Zdzisław
Drozd zapytał  jakie zadania będzie miała Komisja Skarg Wniosków i  Petycji.  Pan Andrzej
Wojewódzki, Sekretarz Miasta Lublin odpowiadając odniósł się do głównych zmian w Statucie
Miasta Lublin wynikających z zapisów innych ustaw takich jak zapisy dotyczące: pracowników



samorządowych  mianowanych,  terminów  składania  projektów  uchwał  nie  dotyczących
budżetu  oraz  innych  dokumentów,  terminów  składania  projektów  uchwał  dotyczących
budżetu,odpowiadając na pytania dotyczące Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował,
iż nie widzi kolizji ani też wyłączenia rozpatrzenia Skarg kierowanych do Komisji Rewizyjnej.
Przewodnicząca  poddała  powyższy  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  Komisja  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały – 5 głosów „za”, 0 „przeciw”,  3 „wstrzymujące się”.
Ad.11. W ramach spraw wniesionych Komisja zapoznała się z treścią następujących pism:-
Odpowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta Lublin – Mariusza Banacha z dnia 17 września 2018
roku,  znak  OR-ZU-II.0015.6.6.2018  na  dezyderat  Komisji  Oświaty  i  Wychowania  z  dnia
5.09.2018 r. (zał. 4).
-  Pismo  z  dnia  2  października  2018  roku,  Pana  Mirosława  Wójcika  dyrektora  Szkoły
Podstawowej nr 38 im. Henryka Sienkiewicza  z prośbą o zaplanowanie w Budżecie Miasta
na  rok  2019  środków na  remont  Bloku  żywienia   w  SP nr  38  w  Lublinie  przy  ul.  Pana
Wołodyjowskiego 13.

Na  zakończenie  posiedzenia  Przewodnicząca  Komisji  oddała  głos  panu  Mirosławowi
Górczyńskiemu – Przewodniczącemu WZZ „Solidarność –  Oświata”,  który poinformował  i
jednocześnie zaprosił radnych  na coroczne spotkanie Związków Zawodowych z władzami
miasta, które odbędzie się w listopadzie. Na tym posiedzenie zakończono. Przewodnicząca
Jadwiga Mach podziękowała wszystkim  zebranym za udział w posiedzeniu.

     Protokołowała                                                                     Przewodnicząca Komisji 

/-/ Renata Szymańska-Pęk                                                             /-/ Jadwiga Mach


